
Geachte minister [naam], 

Het is mij opgevallen dat België momenteel zijn standpunt over de regels voor de nieuwe genetisch 
gemanipuleerde gewassen (ggo’s) bepaalt. Als burger wens ik mijn bezorgdheid te uiten zodat de 
regeringen van ons land het voorstel van EU voorzitter Polen niet steunen. 

De nieuwe generatie ggo’s worden namelijk ontwikkeld op basis van de nieuwste gentechnieken 
(NGT).  De hamvraag is of NGT- gewassen ook moeten vallen onder de strikte Europese wetgeving 
voor klassieke ggo’s of niet. Ik vertrouw in de kennis van heel wat wetenschappers die vinden dat dit 
wel moet gebeuren. Want anders komen de boeren, de kleine, middelgrote kwekers én de 
consumenten er bekaaid vanaf.   

Als voorzitter van de EU schuift Polen een wettekst naar voor die regelrecht kiest voor de belangen 
van de multinationals ten nadele van onze boeren, kleine en middelgrote zaadveredelaars én de 
consumenten. NGT-gewassen moeten niet langer getest worden op veiligheid voor mens en 
milieu.  Boeren en kleine veredelaars zijn gealarmeerd omdat de nieuwe regelgeving ook toelaat dat 
er patenten genomen worden op NGTs. Een recente studie van de organisatie No Patents on 
Seeds toont aan hoe het Europese Octrooibureau reeds honderden patenten verleende op 
conventioneel veredelde gewassen, met impact op meer dan 1.300 Europese rassen.  Het kan toch 
niet dat bedrijven natuurlijke eigenschappen van planten als hun exclusieve eigendommen gaan 
registreren. 

Multinationals als Bayer, BASF, Corteva en Sinochem (de door China overgenomen Syngenta groep) 
hebben jarenlang de druk opgevoerd om NGT-gewassen niet langer streng te reglementeren. Samen 
vertegenwoordigen zij meer dan 50% van de mondiale zaadhandel en 60% van de handel in 
pesticiden. Als het voorstel goedgekeurd wordt, krijgen zij hun zin. Het aantal patenten op zaden en 
genetische eigenschappen van planten zal fors toenemen, wat ingaat tegen de rechten van boeren en 
de autonomie van boeren en kleine veredelaars.  

Het Belgische regeerakkoord wil inzetten op innovatie via NGT-gewassen, maar de 
duurzaamheidsbeloften van ggo’s zijn tot nu toe grotendeels loze beloften gebleken.  

Het zou een slechte start zijn als onze Belgische ministers deze 'race to the bottom' accepteren. 
Daarom dring ik erop aan dat de regeringen van ons land kiezen voor regulering van NGT-gewassen in 
lijn met haar ambities rond duurzaamheid en democratie en dit voorstel niet steunen.  

Met vriendelijke groeten,  

[naam] 

 

 


